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Az előadás keretein belül már si-

keresen elhelyezkedett, követen-

dő példaként említhető karrierutat 

végigjárt egykori hallgatók a meg-

hívott előadók. Ők abban tudnak 

kötetlen beszélgetések keretein 

belül segítséget nyújtani, hogy 

mennyit ér és milyen területeken 

használható az egyetemen meg-

szerzett diploma, az egyetemi évek 

alatt végzett szakmai gyakorlat. Az 

előadás-sorozatot eddig a Bölcsé-

szettudományi Kar, a Gazdaság-

tudományi Kar, illetve az Állam- és 

Jogtudományi Kar hallgatóságának 

szervezték meg. 

Az SZTE ÁJTK Karrier Irodának már 

fennállása óta egyik legfontosabb 

feladata a szakmai gyakornoki 

programok szervezése. A program 

segítségével a hallgatók olyan ne-

ves, ismert helyeken teljesíthetnek 

szakmai gyakorlatot, ahol nem biz-

tos, hogy az iroda segítsége nélkül 

lenne lehetőségük gyakornokos-

kodni. 

Április 13-án tartották az SZTE ÁJTK 

Sikeres végzettek előadása a jogi 

kar társalgójában. A rendezvény 

főszervezője Görög Márta egye-

temi docens volt, az SZTE Alma 

Mater vezetője. Mint a program 

mentora az előadások előtt ismer-

tette a szakmai gyakornoki prog-

ram hasznosságát. Kifejtette, hogy 

a program nemcsak egy lehetőség, 

hanem egy ajándék. Az iroda által 

küldött diákok viszont teljesen in-

gyen gyakornokoskodhatnak az 

általuk kiválasztott időben. Minél 

több helyen próbálják ki magukat 

a diploma megszerzése előtt, an-

nál nagyobb a valószínűsége, hogy 

később könnyebben kapnak állást. 

Ma már ugyanis a tapasztalat egyre 

jobban felértékelődött a munkálta-

tók szemében, és egy diploma már 

nem mindig elég egy jó állás elnye-

réséhez. 

A rövid felvezető után az első be-

számolót Dékány Kinga tartotta 

meg, aki 2007-ben gyakornokos-

kodott az Imre és Társai ügyvédi 

Irodában. A gyakorlat hasznossá-

Sikeres végzettek 
adtak elő az ÁJTK-n
Az SZTE Karrier Irodával közösen az SZTE Alma Mater a 
karrierépítésben is igyekszik segítséget nyújtani tagjainak. 
Új kezdeményezése, hogy karspecifi kus rendezvényként 
közös előadást tart a Szegedi Tudományegyetem Karrier 
Irodája és Alma Matere a jelenleg végzős, valamint frissen 
végzett hallgatók számára.
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gát már nála is meg lehet fi gyelni, 

ugyanis jelenleg is a korábbi foglal-

koztatójánál dolgozik ügyvédjelölti 

munkakörben. Jelenlegi munkájá-

val teljesen elégedett. Előadásában 

számtalan érdekes dolgot mondott 

az ügyvédek munkájáról. Kiemelte, 

hogy aki ügyvédnél szeretne gya-

kornokoskodni, leginkább olyan 

helyet válasszon ahol az érdeklődé-

si körének megfelelő jogterületek-

kel foglalkoznak. Ezenkívül az sem 

hátrány, ha egyetem után lehető-

sége van ott maradni, és ott tölteni 

a kötelező hároméves gyakorlati 

időt, mint ahogy ő is tette. Termé-

szetesen az sem baj, ha teszünk 

egy kis kitérőt, és kipróbáljuk ma-

gunkat máshol is. Dékány Kinga az 

egyetem után beadta a pályázatát 

a bíróságra is, ahol a versenyvizs-

gán meg is felelt. Így kis időt ott is 

eltölthetett. Ezzel kapcsolatban azt 

tanácsolta, hogy ne féljünk beadni 

a pályázatunkat a bíróságra még 

akkor sem, ha nem rendelkezünk 

kitűnő eredményekkel. A verseny-

vizsga gyakorlatias, így sokszor a 

kreativitásból is előnyt lehet ková-

csolni.

A következő előadó Berki Gabriel-

la volt, aki 2007-ben a Tisza Volán 

Zrt.-nél töltötte szakmai gyakorla-

tát. Ő más szemszemszögből köze-

lítette meg a gyakornoki program 

fontosságát. Ez érthető, hiszen az 

SZTE ÁJTK Karrier Iroda megalaku-

lásakor ő volt az iroda első hallga-

tói munkatársainak egyike, így ő 

még jobban átérzi a program jelen-

tőségét. A szavakon felül, amiket 

elmondott, céltudatossága is pél-

daként szolgált a jelenlévők számá-

ra. Már a Tisza Volánnál Zrt.-nél is 

munkajoggal foglalkozott, jelenleg 

pedig az SZTE Állam- és Jogtudo-

mányi Karán belül a Munkajogi és 

Szociális Jogi Tanszék munkatársa. 

Ő is megerősítette Dékány Kinga 

javaslatát, miszerint olyan gyakor-

noki helyet érdemes választani, 

ahol a későbbiekben is szívesen 

dolgozna az ember.

Kálmán Annamária jelenleg is az 

egyetem hallgatója. 2010-ben 

eltöltött 3 hónapot a Csongrád 

Megyei Bíróságon. Beszámolója a 

saját tapasztalatairól, valamint a 

bírói életpályára előnyeiről és hát-

rányairól szólt. Elmondása szerint 

a gyakornoki állás tulajdonképpen 

egy munka. És ezt is, mint min-

den munkát, komolyan kell venni. 

Nem elég, ha testileg ott vagyunk 

a munkahelyen a megszabott idő-

ben, hanem lelkileg is ott kell lenni. 

Sőt, munkaidő után is foglalkozni 

kell azokkal a dolgokkal, amik még 

nem egészen világosak számunk-

ra, megértésre szorulnak. Ez így 

látszólag sok időt vesz el tőlünk, 

de később megtérül a befektetett 

energia. 

Az utolsó beszámolót Zemkó Dal-

ma tartotta. 2010-ben töltötte 

szakmai gyakorlatát a Csongrád 

Megyei Rendőr-főkapitányságon. 

Beszámolója alapján a leginkább 

jellemző szó az itteni munkára: 

izgalmas. Dalma az ott töltött 3 

hónapban részt vett nyomozás-

ban, házkutatásban, de az irodai 

munkát is megízlelhette. A rend-

őrségen nagyon sokféle munkát 

lehet végezni. Ez attól függ, hogy 

a számtalan osztály, alosztály közül 

kit hova osztanak be. 

A beszámolók után mindegyik elő-

adóhoz kérdéseket lehetett intézni. 

A kezdeti bátortalanság után felol-

dódtak a gátlások, és záporoztak a 

kérdések. Mivel rekordszámú hall-

gató volt jelen, az előadók nem 

tudták, hova kapják a fejüket. A 

rendezvény eredményességét az is 

igazolja, hogy az ezután meghirde-

tett nyári, illetve őszi szakmai gya-

korlatra is sokkal többen jelentkez-

tek, mint az eddigi években.


